

ס ו ד י ב י ו ת ר

דיון אצל ראש הממשלה ב-10.10.73
בשעה 21.10

רה"מ הגב' ג. מאיר, שהב"ט מ.דיין, סגן רה"מ י. אלוך,
השר י. גלילי. חא"ל י. ליאור, חא"ל י. רביב, מר מ. גזית,
סא"ל א. בראון, מר א. מזרחי.

ה ש ח ת פ ו :

שלושה דברים:-

שהב"ט מ.דיין:

1. סידורים להגנת המשקים בגבול הלבנון.
דדו לא מציע פעולה בלבנון.

2. הפצצות בעומק ואובייקטים כלכליים במצרים ובסוריה.
לגבי סוריה נמשיך. לגבי מצרים, ההצעה היא לפגוע במטרוח כלכליות. אני - עקרונית-
נוטה. ב-22.00 נכין ההצעות ואז נביא לאישור.

רה"מ הגב' מאיר: מדוע לא, אני אובייקטיבית בין סוריה למצרים.

שהב"ט מ.דיין: נושא שלישי: מתי שהוא, ואני חושב שצריך לעשות מחר, צריך

לדון על הכניית המלחמה. דדו יורד דרומה. כשלעצמי גיבשתי

מחשבה. דדו יורד לחיים וגורודיש ויש ביני לבין דדו חילוקי דעות ותפישות.

הוא יחזור ואח"כ בפורום שתמצאי לנכון, נדון ונבחר באיזו מגמה לבחור.

א. אם מקפואים בצפון או ממשיפים. דדו ממליץ, נמרצות,

להקפוא. הכוחות כבר מעבר לקו הקודם לחלוטין. נעשו נסיונות להחקדם והיחה

החנגדות חזקה. זו לא יכולה להיות פעולה קלה. המלצת דדו בענין זה - אני שותף

לו, אם כי מנימוקים שונים. לא להתעסק, להיעצר בקו.

רה"מ הגב' מאיר: כלומר, בקו שמעבר לקו ?

שהב"ט מ.דיין: זה לא משמעותי. כרגע אין קו גיאוגרפי יותר נוח מהקו הנוכחי, התעלה האנטי-טנקית. אנו לא יכולים להגיע לקו יותר טוב. התקדמות חשיג יותר שטח, אך הוא לא יהיה חשוב. דדו רוצה להוריד אוגדה מהצפון לדרום, לחיזוק הקו במצרים.

רה"מ הגב' מאיר: נניח שנשארים, האם הסוכים יכולים להתקיף מחדש?

שהב"ט מ.דיין: דדו אומר, שהקו הזה הוא הטוב ביותר והנוח ביותר להחזקה. אפשר להחזיק בו בפחות כוחות מאשר עתה, אך יותר מאשר לפני המלחמה, ולהוריד 100 טנקים דרומה. ביחס לדרום - דדו אומר, שאין אפשרות לעשות עתה פעולות יזומות. צריך קרב הגנה. נצטרך נסיגה איטית, נשפר המצב. אם יסכימו להפסקת אש על הקו הנוכחי, הוא מוכן לקבל זאת.

רה"מ הגב' מאיר: מה המצב הנוכחי בסיני?

שהב"ט מ.דיין: עקרונית, אנו נמצאים בקו החח"ס.

רה"מ הגב' מאיר: יש פעולה מצד המיצרים?

שהב"ט מ.דיין: הם תוקפים כל הזמן, מעבר לתעלה יש להם יותר טנקים משלנו. שלוש התקפות על ברן, אחת אשלוש הדיביזיות הם עוד לא העבירו. הכח העיקרי עוד לא נכנס לקרב. הערכתו של דדו, שאנו צריכים קרב השהייה, ולבנות את קו המיתלה, שהוא רואה אותו יותר בעומק ממני, כלומר יותר תוואי גיאוגרפי. זוהי הערכתו של דדו. לנושא עצמו, אני רוצה דיון יסודי.

בינתיים, יש גורמים נוספים. א) הירדנים העבירו לסוריה

חטיבה משוריינת.

גם העיראקים מעבירים כוחות, חטיבה משוריינת עוד. 250 טנקים או משהו. ביחס לירדנים, המצב הוא כזה שאם נמשיך להתקדם לצד דמשק, והם כבר הכניסו כח, הם יכנסו למלחמה, אם הסורים יגידו: דמשק בסכנה ואנו ממשיכים לתקוף. הם (הירדנים) לא יכולים לא להצטרף. אם המלחמה הזו תימשך, החטיבה שלו תצטרך להילחם. אם תהיה הפסקת אש דה-פקטו, לא פורמלית, כי הם לא מוכנים לתקיפה מחדש - הירדנים לא ילחמו. אם אין מלחמה, אין מלחמה. אאאאאאאא

שהב"ט מ.דיין:

ה"מ הגב' מאיר: אני היום הזכרתי שכבר פעם קיבל הזהרה לא להיכנס.

שהב"ט מ.דיין: זה יקל עליו לא להיכנס למלחמה. השאלה אם ירדן לא תיכנס, צריך לעשות הזהרות מעשיות, העברת כוחות, גם בין השטחים, להפגין נוכחות וכו'. בכל אופן זו שאלה אחת, מה ישפיע, אם אנו נלחץ לצד דמשק, או שזה לא ישנה, או שאם יוקפא הקו והסורים לא יתקפו, וירדן חשאר בשקט.

ה"מ הגב' מאיר: אנו עומדים. לנו זה קו טוב. הסורים מקבלים חגבורות של נשק, האם הם יהיו משוכנעים מהעובדה שאנו עומדים, ולא יתקפו שנית? איך זה ישפיע עליהם?

שהב"ט מ.דיין: אני מציע לא לקיים כרגע את הדיון הגדול. הם נסוגו כי כחם נשבר. הם צריכים להתארגן. הם צריכים זמן. אם המלחמה תימשך ותתקרב עונת הגשמים, הם לא יוכלו לחדשה במלוא העוצמה. יכול להיות שיחדשו ויכול להיות שלא ממש מחר. הם אינם יכולים, אך הם לא בשלב של בריחה, אך יש חולשה. התגבורת העירקית היא רצינית. לסיכום המצב הצפון: בקלות להתקדם אי-אפשר. אפשר להתקדם לא מחר, אלא מחרתיים. האנשים עייפים. לנו 24 שעות, לרכז כוחות ולעשות פריצה בציר הצפוני על הדרך לדמשק. זה לא יביא אותם ל- Collapse ולא יביא אותם לבקש הפסקת אש. נעמוד בפני קו יותר ארוך. דדו רוצה להעביר כוחות דרומה, לארגן כך שאפשר יהיה להוריד אוגדה אחת דרומה, ובדרום שמירת הקו בלי פעילות מיוחדת.

לגבי הדרום: בציר מפרץ סואץ, הם מורידים הרבה קומנדו עם הליקופטרים. יש לנו שם צנחנים והם מכים בהם. יש פעילות רבה. אני מאמין שמכל החזיתות זה מקום הנוח ביותר להחמודד' אתם. אני רוצה להוריד תוספת קטנה לשייקה פלוס חיל אויר. יש סכוי טוב. ישבתי עם חיים וגורודיש לחפש נקודות למעבר להחפיה. דדו לא חושב שאפשר כרגע. היום היו על ברן שלוש החקפות רצופות בהפסקות של חצי שעה. אלפי חיילים מצריים. קצר מאוד. נפגעו גם סנקים.

שהב"ט מ.דיין:

הוא נסוג כמה ק"מ. מי שנהרג, נהרג. אך גורמים אבידות. הריכוז העקרי באזור המזח. ריכוז הדיביזיה השלישית המשוריינת. יתכן שירצו מכאן דרך הג'ידי לדחוף למיתלה. בינתיים הם חוקפים את יחידות ברן ואריק. אם החזית הצפונית סגורה, חיל אויר יכול לתח מלוא הסיוע לדרום. אך מצב החייל צריך להיזהר שלא יאבד מטוסים. נדנדתי מאד לחיים, דדו וגורודיש לבדוק אפשרות של לקיחת פורט סעיד.

רה"מ הגב' מאיר: מה מצב "בודפסט" ?

שהב"ט מ.דיין: התחברנו.

רה"מ הגב' מאיר: אך מעבר לזה לא.

שהב"ט מ.דיין: אתמול התחברנו עם סיוע אוירי. יש שני מקומות שאולי

אנו יכולים בהם להרוויח מגרשים. (1) פורט סעיד;

(2) האי שדואן, שאינו מוגן במיוחד. הוא לא ירתק כוחות במיוחד.

מאזן המלחמה עד עכשו, הוא חיובי מבחינת המצרים. כל קו בר-לב, "כל החבילה". זה הישג עצום. זה אפשרות להמשיך המלחמה.

רה"מ הגב' מאיר: אם הפסקת אש עחה, מה שיש מעבר לחעלה למצרים, זה נשאר ?

שהב"ט מ.דיין: אם תהיה הפסקת אש, אני קונה. זה המצב הטוב ביותר עכשו,

ולא נוכל לשפר מצבנו בחדשים הקרובים למשהו יותר טוב מזה.

זה יותר טוב מכל אלטרנטיבה אחרת. בזה יש לי חילוקי דעות "פילוסופית" מה

פירוש "ישתפר מצבנו". מעשית אני מסכים שענין הצפון, בעיקר בגלל הסיכון

הירדני, אם האש לא תתחדש, נוכל לקחת אוגדה פלוס חיל אויר. אם הסורים

לא יחדשו את האש מחר ואנו לא נחקוף - הירדנים לא יכנסו. אם נחקוף, הירדנים

יגררו, כי יש להם כוחות בפיקוד סורי. נמשוך חודש, חבוא עונת הגשמים והם

מעשיח, אקטיבית, לא יכנסו למלחמה.

אלה הן השאלות:-

(1) איך לנהוג בצפון. רגיעה או פעולה.

(מחר ב-15.00 רוצים לפעול).

(2) איך לנהוג בדרום.

(3) מה הערכת מצב כוחותינו לקראת אפשרות של התקפה

נוספת בעוד חודשים מספר. ואין ספק שהיא חבוא.

שהב"ט מ.דיין:

צריך להחליט על חלוקת כוחות. צריך לבדוק ענין המחנדבים מחו"ל, יהודים אמריקאים שירצו להילחם פה. יש ישראלים בחו"ל, צריך להסיסם במאות. על כל זה צריך לדון.

רה"מ הגב' מאיר: אתה רוצה לדון מחר ?

שהב"ט מ.דיין: מבחינתי, אפשר לעשות זאת ביום שישי, אחרי החג. אבל זה בתנאי שלא נחליט שמתקיפים מחר בחזית הצפונית, או אם אנו לא רוצים הפוגה בחזית הסורית, צריכים להחליט עכשיו.

רה"מ הגב' מאיר: אני מציעה שניפגש מחר בכדי שלא נאכל אח עצמנו, ניפגש מחר ב-11.00.

=====